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  ملؤها يتعين  التي شواغرال
142 الـ العامة الجمعية خلال

 لجمعية العامة الـ 142 للاتحاد البرلماني الدو لي
 دورة افتراضية، 24-28 أيار/ مايو 2021

 الجمعية العامة

  ك بببد  ة  احبببديجببأ أن تنبببعن جميببح المصبببي ار ملبب عبة بروبببالة ت ذيبببة معزعببة  وببب    اتيببة مبببع    ) بب 
في العفبعد  م ب إدرا  مفي ممل ب مببدمم  ، الت ام خذي من برلمان المرص ين معلعمار الاتلالأزلى(، نمع ج 

 الأ وببو  لج ببة ؤ ن الشببر لعضببعية اللة ببة الت  يويببة  لج ببة صبباوببتلام المصببي ار . يجببأ المقبلببة إا الجمعيببار
. يجبأ 2021ر/ مـايو أيا 9  )بتعزيب    يب ( في  نيين بحلعل السامة السادوة مسبا   حقع  الإنسان للبرلما

امة السبب شبببابح بحلببعلنيين التقببدت ترصببي ار اامعمببار الجيعوياوببية لمنتببأ ال سببا  البرلمانيببار   لبب  البرلمببا
ر الأخببرم مببن زبببل . يجببأ اوببتلام جميببح المصببي انيســا / أيريــ  26 سببا   )بتعزيبب    يبب ( فيالسادوببة م

. يجببأ 2021ايو مــأيار/  16في مسببا   )بتعزيبب    يبب (  لسادوببةااامعمببار الجيعوياوببية بحلببعل السببامة 
 documents@ipu.orgأن ترول المصي ار إا 

 اللجنة التنفيذية
 :ملى ال  ع التالي عضواً واحداً وي تخأ اال  الحاكم في د رته القادمة 

 ي مبببدالي الببدكتعر ملببمعببل محببل صببا ر  احببد  لببؤأ ر ببل أ  امببرأ  لي بب                       المجموعــة العرييــة 
ة للّة بة ( البو  ت ت بي فبم  مضبعيالعربيبة ملبرجم عرية مبد العال )

 .للمةل  الحاكم 207البالت  يوية في الد ر  
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 لجنة حقوق الإنسا  للبرلمانيي
 

(،  كبع  ) بربياسبيد  أ.  لي لبعا محبل السبيد د. كبارتر )نيعديل بدا(،  ال ستة أعضاءوي تخأ اال  الحاكم 
تي ت ت بي ) أ   بدا( الب . داببع أ السيد ج. كيم )جم عرية كبعر((، البوين ي يعبعد ا أمضبا  في البرلمبان،  السبيد  

 سيد ملبي مببد ه وعاد  ال( ؛  السيد  د. وعلعردانع )ف   يلا2021 لايت ا البرلمانية في م تل  أ(ر/ مايع 
 .لمةل  الحاكمل 207الوين ت ت ي مضعيت ما في اللة ة مح الد ر  الب  الب رين(مملنة العراد  )

 

م تمببين الي، ي ب ببي لل  ببا الحببفي ضببع  زامببد  اللة ببة بشبب ن تع يبب  المسببا ا  بببين الر ببل  المببرأ  )الج دريببة(  تنعي
ا  نببعن ثلاثببة أمضببي ب ببي أن تحقيببا المسببا ا  الناملببة، يبتقببدت ترصببي انم أن يضببععا في امتبببارنم أنببه مببن أ ببل 

 .انيار دد من البرلمانيين الر ال،  أن ينعن ثلاثة من الأمضا  الجدد من ال سا  البرلم
 

 ياســياً عــاد ً اً جيوسيرجــا الملاح ــة عنــا علــا الــرغك مــذ أ  لشــ ي  هــذع اللجنــة  ــ  أ  يع ــ  لو يعــ
 أو مجمـــوعتلك رلمــا كجنــة يتــفتلك الفرديــة، ولــي  وفــ    يــ  يللمقاعــد، يــتك انتأــاء أعضــاء هــذع الل

 .الجيوسياسية
 

  . لبول،، عباي  المتميبة مبن الميذُلأ من البرلمانيين البرا بين في أن يلبب عا أمضبا  في نبوأ اللة بة تلبيبة  معمب
 يذُلببببببببببببببأ مببببببببببببببن المرصبببببببببببببب ين إكمببببببببببببببال ال مببببببببببببببع ج المتببببببببببببببا  ملببببببببببببببى معزببببببببببببببح الاتحبببببببببببببباد البرلمبببببببببببببباني الببببببببببببببد لي 

https://www.ipu.org/file/10417/download 
 

 لجنة شؤو  الشرق الأوسط
 

ة المت ببد (، ارار العربيببالسببيد محمببد ا ببرد  )د لببة الإمببمعببالي لي لببعا محببل  عضــويذوببي تخأ االبب  الحبباكم 
د ر  الب اللة بة مبح ضبعيت ا في بان )ك بدا( البتي ت ت بي م الو  ي يعد مضعا  في البرلمبان،  السبيد   . مذبا ه

 .للمةل  الحاكم 207الب 
 

م أن تقببدت ترصببي ان تمببين بفي ضببع  زامببد  اللة ببة بشبب ن التببعادن بببين الر ببل  المببرأ  )الج دريببة(، يجببأ ملببى الم
نيببا ،  د ر ببلا  برلماا  الجببديضببععا في امتبببارنم أنببه مببن أ ببل تحقيببا المسببا ا  الناملببة، يجببأ أن ينببعن أحببد الأمضبب

 .ا  الجدد امرأ  برلمانيةكما يجأ أن ينعن أحد الأمض
 

اً، ياســياً متنوعــ جيوسيرجـا الملاح ــة عنـا علــا الــرغك مـذ أ  لشــ ي  هــذع اللجنـة  ــ  أ  يع ــ    ـيلاً 
 سية.تلك الجيوسياو مجموعيتك انتأاء أعضاء هذع اللجنة يتفتلك الفردية، ولي  وف    ي  يرلما ك أ
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 الترشيحات التي لرد مذ المجموعات الجيوسياسية

 
 م ت  النساء البرلمانيات

 .مضا  منتبهأيد نل  في الجمعية العامة ال ظامية المقبلة، ويُذلأ من م تدم ال سا  البرلمانيار تجد
 

 ينتببمحببل المم ل نار، لببي لعوياوببية، لمببد  أربببح وبب ع مببن كببل  معمببة  ي يتــ إقليميتــيمم لمببن المقببرر انتخببابح 
 .2020في نيسان/ أبريل  نانت   فمن اللعاتيين تالإزليمي

 

 .نتأ لمد  مامينفي الم  فقا  لقعامد م تدم ال سا  البرلمانيار، لا يجعد إماد  انتخابح العضع المتقامد
 

آوبيا  مبةلعربيبة   مع ااامعمة من اامعمة الإفريقية    أعضاء خمسةويستبدل م تدم ال سا  البرلمانيار أيضا  
في  ن ت ت بببي فبببم  مضبببعيت  في البرلمبببان أمضبببا  ني يعبببعد اللبببعاتيالتبببعالي، ملبببى  +12 ا بببيو ائبببادع   معمبببة 

 .2022نيسان/ أبريل 
 

 ا لل سببببالي، يجببببعد ي ببببه الحببببفي ضببببع  زامببببد  الم تببببدم بشبببب ن تع يبببب  المسببببا ا  بببببين الر ببببل  المببببرأ  )الج دريببببة(  تنع 
 .الخمسةالبرلمانيار فقو تقدت ترصي انن ئوأ الشعا ر 

 

 
 البرلمانيي الشباء في ا تحاد البرلماني الدوليمجل  منتدى 

 

 .وي تخأ الم تدم  لسه في ا تمامه المقبل
 

ة مببن ين مببن كببل  معمببمم لببين اث ببمببن زعامببد الم تببدم  عراهببا مملببه  لوببيت ل  االبب  مببن  5.3 فقببا  للمبباد  
 .اما  م 45ل، د ن ون الب اامعمار الجيعوياوية للاتحاد البرلماني الد لي، ر ل  امرأ 

 

في  درين لتم يل بالا الج بلول، فإن كبل  معمبة  يعوياوبية مبدمع  لمصبيين اث بين مبن البرلمبانيين الشببابح مبن كب
 اال .
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 لجنة لعزيز احترام القانو  الإنساني الدولي
 

 :ملى ال  ع التالي أعضاء أريعةوي تخأ اال  الحاكم 
 

  احد  لؤأ ر ل                صا ر المجموعة الإفريقية
 

                   صا ر  احد  لؤأ ر لالمجموعة العريية
 

   صا ر يجأ أن تملؤأ امرأ مجموعة آسيا والمحيط الهادئ
 

 مجموعة أمري ا اللالينية
              صا ر  احد  لؤأ ر لومنطقة البحر ال اريبي

 

 
 لعنيفالإرهاء والتطرف االمجموعة ا ستشارية الرفيعة المستوى المعنية بم افحة 

 

 :ملى ال  ع التالي أعضاء سبعةوي تخأ اال  الحاكم 
 

 لأزل                 صا ران، ملى أن تملأ امرأ  أحدهما ملى االمجموعة الإفريقية
 

                    صا ر  احد تملؤأ امرأ المجموعة العريية
 

 ر ل    صا ر  احد  لؤأمجموعة آسيا والمحيط الهادئ
 

 مجموعة أمري ا اللالينية
 زلصا ران، ملى أن تملأ امرأ  أحدهما ملى الأ            ومنطقة البحر ال اريبي

 

 .صا ر  احد تملؤأ امرأ                    +12مجموعة 
 

 الفري  العام  المعني بالعلوم والت نولوجيامجموعة 
 

لمعب  للعلبعم انشبا  ال ريبا العامبل البد لي، أزبرر ائيتبار الحاكمبة إللاتحباد البرلمباني  141في الجمعية العامة البب 
مبببة البببب الجمعيبببة العا انعقببباد  التن علع يبببا.  مبببن المتعزبببح أن تبببتم المعافقبببة ملبببى عراهبببا ال ريبببا العامبببل ملبببى نبببام 

م ملببببى خبببببران ن ب ببببا   ،  للتببببالي فببببإن اامعمببببار الجيعوياوببببية مببببدمع  لتقببببدت ترصببببي ار أمضببببا  البرلمببببا142
 . تجاربهم الم بتة في زذاع العلعم  التن علع يا
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 يويببة داهببد اوببية للة ببة الت ،  فقببا  لللببي ة التاليببة )حلببة اامعمببة الجيعويعضــواً  21وببي تخأ االبب  الحبباكم 
 : احد لنل  معمة(. لول، يجأ أن ينعن التشنيل

 

 زل ر لين  امرأتينن اك ملى الأملى أن ينعن  ،خمسة أمضا                    المجموعة الإفريقية
 

 . أر ل  المر لاملى أن ينعن ن اك تنافؤ بين  مضعان،                     المجموعة العريية
 

 سا .ين الر ال  ال ملى أن ينعن ن اك تنافؤ بأربعة أمضا ،         مجموعة آسيا والمحيط الهادئ
 

 . أل  المر لر اأن ينعن ن اك تنافؤ بين ملى مضعان،                      مجموعة أوراسيا
 

 مجموعة أمري ا اللالينية
 . در لجالتم يل ا ؤخو بعين الامتباريملى أن              ثلاثة أمضا ، ومنطقة البحر ال اريبي

 

 ين  امرأتين.، ملى أن ينعن ن اك ملى الأزل ر لخمسة أمضا                      +12مجموعة 
 

 الشببابح دم البرلمبانيينلب  م تبفإن مم لة  احد  لمنتأ ال سا  البرلمانيار  مم لة  احد  ا للإضافة إا  ل،، 
 .ننّ مضعتان بحنم م ا ب ن

 
  م ال  اللجا  الدائمة

 

 :وتُةر  اللةان الداهمة الانتخالر التالية
 

 اللة ة الداهمة للسلم  الأمن الد ليين
 

 :يجأ ملؤنا من زبل اامعمار الجيعوياوية التالية سبعة شواغرن اك 
                     صا ر  احد،  لؤأ ر ل أ  امرأ المجموعة الإفريقية

 

                       صا ر  احد،  لؤأ ر ل أ  امرأ المجموعة العريية
 

 مرأ ان تملؤأ يجأ أ      ثلاثة صعا ر،  احدا  م  ا ملى الأزل مجموعة آسيا والمحيط الهادئ
 

 مجموعة أمري ا اللالينية
 ى الأزل                صا ران، ملى أن تملأ امرأ  أحدهما ملومنطقة البحر ال اريبي
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 اللة ة الداهمة للت مية المستدامة

 

 :يتعين ملؤنا من زبل اامعمار الجيعوياوية التالية عشرة شواغرن اك 
 

 ؤأ امرأ ثلاث صعا ر ملى الأزل  احدا  م  ا تمل                  المجموعة الإفريقية
 

                     صا ر  احد  لؤأ ر ل أ  امرأ المجموعة العريية
 

     صا ر  احد  لؤأ ر ل أ  امرأ مجموعة آسيا والمحيط الهادئ
 

                       صا ر ملى أن تملؤأ امرأ مجموعة أوراسيا
 

 مجموعة دول أمري ا اللالينية 
 أ ر ل               صا ران، أحدهما ملى الأزل يجأ أن  لؤ ومنطقة البحر ال اريبي

 

 . لر صا ران،  احد م  ا ملى الأزل يجأ أن  لؤأ                       +12مجموعة 
 

 اللة ة الداهمة للد قراعية  حقع  الإنسان
 

 :يتعين ملؤنا من زبل اامعمار الجيعوياوية التالية شواغر ثمانيةن اك 
 

  لى الأزل                    صا ران، ملى أن تملأ امرأ  أحدهما مالمجموعة الإفريقية
 

 ر ل    أحدهما ملى الأزلصا ران،  ل       مجموعة آسيا والمحيط الهادئ
 

 ر ل أحدهما ملى الأزل   ل انصا ر                        مجموعة أوراسيا
 مجموعة دول أمري ا اللالينية 

 صا ر  احد  لؤأ ر ل أ  امرأ                 ومنطقة البحر ال اريبي
 

 .صا ر  احد  لؤأ ر ل أ  امرأ                        +12مجموعة 
 

 اللة ة الداهمة لشؤ ن الأمم المت د 
 

 :يتعين ملؤنا من زبل اامعمار الجيعوياوية التالية ثمانية شواغرن اك 
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                     صا ر  احد ملى أن تملؤأ امرأ المجموعة الإفريقية
 

 ا ملى الأزلامرأ   احدا  م   ثلاثة صعا ر، تملأ                      المجموعة العريية
 

 امرأ صا ر  احد تملؤأ        مجموعة آسيا والمحيط الهادئ
 

                       صا ر  احد  لؤأ ر ل أ  امرأ مجموعة أوراسيا
 

 مجموعة دول أمري ا اللالينية
 لأزل.ما ملى ا              صا ران، ملى أن تملأ امرأ   احدا  م  ومنطقة البحر ال اريبي 
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Vacancies to be filled 
during the 142nd Assembly 

 
 

 

All candidatures need to be accompanied by a signed covering letter, a brief 
curriculum vitae (maximum one page) ,a completed contact information form, and 
a written commitment from the candidate’s parliament that s/he will be supported 
in their work and included in future delegations to Assemblies. Candidatures for 
the Executive Committee, the Committee on Middle East Questions and the 
Committee on the Human Rights of Parliamentarians must be received by 18:00 
(Geneva time) on 9 May 2021. Nominations by the Geopolitical Groups for the 
Bureau of Women Parliamentarians and the Board of the Forum of Young 
Parliamentarians must be received by 18:00 (Geneva time) on 26 April 2021. All 
other nominations by the Geopolitical Groups must be received by 18:00 (Geneva 
time) on 16 May 2021. Candidatures should be submitted to documents@ipu.org.  

 
Executive Committee  

At its next session, the Governing Council will elect one member, as follows: 
 

Arab Group : One vacancy, to be filled by a man or a woman, to 
replace Mr. A. Abdel Aal (Egypt), whose Executive 
Committee term ends at the 207th session of the 
Governing Council. 

 
 

Committee on the Human Rights of Parliamentarians 
 

The Governing Council will elect six members to replace Mr. D. Carter (New Zealand), 
Ms. A. Jerkov (Serbia) and Mr. J. Kim (Republic of Korea), who are no longer members of 
parliament; Ms. J.M. Zabwe (Uganda), whose parliamentary mandate ends in mid-May 
2021; and Ms. D. Solórzano (Venezuela) and Mr. A.A. Alaradi (Bahrain), whose 
membership of the Committee expires at the 207th session of the Governing Council. 
 

In light of the Committee’s rule on the promotion of gender equality and of its current 
composition, those interested in submitting their candidatures should bear in mind that 
ideally, in order to have full parity, three of the new members should be male 
parliamentarians and three of the new members should be female parliamentarians. 
 

Please note that although the composition of this Committee should reflect an 
equitable geopolitical distribution of seats, members of this Committee are elected 
in their individual capacity, not as representatives of their parliament or 
geopolitical group. 
 

Parliamentarians wishing to become members of this Committee are required to meet a 
set of distinct criteria. Candidates are therefore requested to complete the form available 

on the IPU website: https://www.ipu.org/file/10417/download 
 

https://www.ipu.org/file/10417/download
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Committee on Middle East Questions  
 

The Governing Council will elect two members to replace Mr. M. Al Mehrzi (United Arab Emirates), 
who is no longer a member of parliament, and Ms. S. Ataullahjan (Canada), whose membership of the 
Committee expires at the 207th session of the Governing Council. 
 
In light of the Committee’s rule on gender balance, those interested in submitting their candidatures 
should bear in mind that in order to have full parity, one new member should be a male 
parliamentarian, and one new member should be a female parliamentarian. 
 
Please note that, although the composition of this Committee should reflect a diverse 
geopolitical representation, members of this Committee are elected in their individual capacity, 
not as representatives of their parliament or geopolitical group. 
 
 

Nominations to be received from the Geopolitical Groups 
 

Bureau of Women Parliamentarians 
 

At the next statutory Assembly, the Forum of Women Parliamentarians will be required to renew half of 
the membership of its Bureau.  
 
Two regional representatives are to be elected from each geopolitical group, for a four-year term, to 
replace those regional representatives whose term expired in April 2020. 
 
According to the Rules of the Forum of Women Parliamentarians, a retiring member of the Bureau 
shall not be eligible for re-election for two years.   
 
The Forum of Women Parliamentarians will also replace five members, from the African Group, Arab 
Group, Asia-Pacific Group, and the Twelve Plus Group respectively, who are no longer members of 
parliament, and from the Group of Latin America and the Caribbean (parliamentary mandate ends as 
of April 2021), and whose terms of office end in April 2022. 
 
In light of the Forum’s rule on the promotion of gender equality and of its current composition, only 
female parliamentarians may submit their candidatures for these five vacancies. 
 
 

Board of the Forum of Young Parliamentarians of the IPU 
 

At its next meeting, the Forum will elect its Board.   
 
According to Rule 5.3 of the Forum’s Rules and working modalities: "The Board shall be composed of 
two representatives from each of the IPU geopolitical groups, a man and a woman", below the age of 
45 years. 
 
Each geopolitical group is therefore invited to nominate two young parliamentarians, one of each sex, 
as their representatives on the Board. 
 
 

Committee to Promote Respect for International Humanitarian Law 
 

The Governing Council will elect four members, as follows: 
 

African Group : One vacancy to be filled by a man 
 

Arab Group : One vacancy to be filled by a man 
 

Asia-Pacific Group : One vacancy to be filled by a woman 
 

Group of Latin America  
and the Caribbean :  One vacancy to be filled by a man 
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High-Level Advisory Group on Countering Terrorism and Violent Extremism 
 

The Governing Council will elect seven members, as follows: 
 

African Group : Two vacancies, at least one of which is to be filled by a woman 
 

Arab Group : One vacancy to be filled by a woman 
 

Asia-Pacific Group : One vacancy to be filled by a man 
 

Group of Latin America  
and the Caribbean :  Two vacancies, at least one of which is to be filled by a woman 
 

Twelve Plus Group : One vacancy to be filled by a woman. 
 
 

Working Group on Science and Technology 
 

At the 141st IPU Assembly, the governing bodies endorsed the establishment of the Working Group 
on Science and Technology. The modalities for the Working Group are expected to be approved on 
the occasion of the 142nd Assembly, and the geopolitical groups are therefore invited to submit the 
candidatures of members of parliament based on their proven expertise and experience in the science 
and technology sector. 
 
The Governing Council will elect 21 members, according to the following formula (Executive 
Committee geopolitical group quota plus one per group). The composition shall therefore be: 
 

African Group : Five members, which will include at least two men  
  and two women  
 

Arab Group : Two members, which will include an equal number of men  
  and women 
 

Asia-Pacific Group : Four members, which will include an equal number of men 
  and women 
 

Eurasia Group : Two members, which will include an equal number of men
  and women 
 

Group of Latin America :  Three members, which will include at least one man and  
and the Caribbean  one woman 
 

Twelve Plus Group : Five members, which will include at least two men  
  and two women 

 
In addition, one representative of the Bureau of Women Parliamentarians and one representative of 
the Board of the Forum of Young Parliamentarians shall be ex officio members. 
 
 

STANDING COMMITTEE BUREAUX 
 

The Standing Committees will hold the following elections: 
 
Standing Committee on Peace and International Security 
 
There are seven vacancies to be filled by the following geopolitical groups: 
 

African Group : One vacancy, to be filled by a man or a woman 
 

Arab Group : One vacancy, to be filled by a man or a woman 
 

Asia-Pacific Group : Three vacancies, at least one of which is to be filled by a 
woman 

 

Group of Latin America 
and the Caribbean : Two vacancies, at least one of which is to be filled by a woman 
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Standing Committee on Sustainable Development 
 
There are ten vacancies to be filled by the following geopolitical groups: 
 

African Group : Three vacancies, at least one of which is to be filled by a 
woman 

 

Arab Group : One vacancy, to be filled by a man or a woman 
 

Asia-Pacific Group : One vacancy, to be filled by a man or a woman 
 

Eurasia Group : One vacancy, to be filled by a woman 
 

GRULAC : Two vacancies, at least one of which is to be filled by a man  
 

Twelve Plus Group : Two vacancies, at least one of which is to be filled by a man. 
 
 

Standing Committee on Democracy and Human Rights 
 
There are eight vacancies to be filled by the following geopolitical groups: 
 

African Group : Two vacancies, at least one of which is to be filled by a woman 
 

Asia-Pacific Group : Two vacancies, at least one of which is to be filled by a man 
 

Eurasia Group : Two vacancies, at least one of which is to be filled by a man 
 

GRULAC : One vacancy, to be filled by a man or a woman 
 
Twelve Plus Group : One vacancy, to be filled by a man or a woman. 
 

 
Standing Committee on United Nations Affairs 
 
There are eight vacancies to be filled by the following geopolitical groups: 
 

African Group : One vacancy, to be filled by a woman 
 

Arab Group : Three vacancies, at least one of which is to be filled by a 
woman 

 

Asia-Pacific Group : One vacancy, to be filled by a woman 
 

Eurasia Group : One vacancy, to be filled by a man or a woman 
 

GRULAC : Two vacancies, at least one of which is to be filled by a woman. 
 


